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Protokół Nr XXXII 

z XXXII sesji Rady Gminy Wąwolnica 

w dniu 31 maja 2022 roku w godz. 9:00 - 11:10 w sali konferencyjnej 

Urzędu Gminy Wąwolnica przy ul. Lubelskiej 39 

 

Obecni Radni Gminy Wąwolnica: 

1. Adam Bieniek 

2. Aleksandra Bukała 

3. Maciej Grusiewicz 

4. Dariusz Guzek 

5. Dorota Kolibska 

6. Jadwiga Kołodyńska 

7. Paulina Marczak-Sagan 

8. Beata Pruchniak 

9. Bartłomiej Rukasz 

10.Tadeusz Szyszka 

11.Marcin Turek 

12.Elżbieta Tomaszewska 

13.Rafał Woś 

14.Ewa Żybura 

Ad. 1. Otwarcie sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: Dzień dobry. Witam serdecznie 

państwa radnych, witam również mieszkańców oglądających sesję przez środki 

przekazu. Witam pana sekretarza, panią skarbnik, panią protokolant, panią 

praktykantkę i oczywiście pana informatyka. Informuję państwa, że sesja jest 

nagrywana. Nagranie zostanie udostępnione na stronie gminy Wąwolnica oraz na 

stronie BIP. Proszę o potwierdzenie obecności na tabletach. Otwieram XXXII 

sesję Rady Gminy Wąwolnica. Stwierdzam w oparciu o listę obecności, jak 

również potwierdzenia na tabletach, że na sali jest obecnych 14 z 15 radnych, co 

stanowi wymagane quorum do podejmowania uchwał. Sesja została zwołana 

prawidłowo. 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad XXXII sesji Rady Gminy. 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: Proponowany porządek obrad XXXII 

sesji Rady Gminy Wąwolnica otrzymaliście państwo na tablety. Czy ktoś z 

państwa zgłasza propozycje zmian do przedstawionego porządku obrad?  

Radny Dariusz Guzek: Mam pytanie, czy w punkcie trzecim nie powinno być 

przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji? 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: Nie będzie dzisiaj, ponieważ pracownik 

jest na zwolnieniu lekarskim. Przyjęcie protokołu będzie jak tylko wróci lub jak 

inny pracownik zrobi protokół. Musimy poczekać. Czy są jeszcze jakieś 
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propozycje zmian? Nie widzę. Wobec braku propozycji zmian odczytam 

proponowany porządek obrad XXXII sesji Rady Gminy. 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad XXXII sesji Rady Gminy. 

3. Sprawozdanie z prac wójta w okresie międzysesyjnym. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Wąwolnica na 2022 

rok. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 

dla strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych na terenie Gminy 

Wąwolnica. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Wąwolnicy. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Wąwolnica. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Wolne wnioski i informacje. 

10. Zamknięcie sesji. 
 

Przystępujemy do głosowania w sprawie przyjęcia przedstawionego porządku 

obrad XXXII sesji Rady Gminy Wąwolnica. 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Adam Bieniek, Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, 

Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, 

Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Marcin Turek, Elżbieta 

Tomaszewska, Rafał Woś, Ewa Żybura NIEOBECNI (1) Ewa Wierzbicka 

Przedstawiony porządek obrad XXXII sesji Rady Gminy Wąwolnica został 

przyjęty. Dziękuję bardzo. 

Ad. 3. Sprawozdanie z prac wójta w okresie międzysesyjnym. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: Przechodzimy do kolejnego punktu, 

jest to sprawozdanie z prac wójta w okresie międzysesyjnym. Niestety pan wójt 

jest chory, w imieniu pana wójta przedstawi nam sekretarz gminy pan Grzegorz 

Dunia. Proszę bardzo. 

Sekretarz Gminy Grzegorz Dunia: Pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni 

państwo słuchający za pomocą przekazu internetowego mam zaszczyt w imieniu 

pana wójta przedstawić sprawozdanie z działalności pomiędzy sesjami. Na 

początek taka informacja z dnia wczorajszego, którą pan wójt prosił żeby 

przekazać, bardzo interesująca dla państwa radnych. Otóż w ramach rządowego 

programu Polski Ład nasza gmina uzyskała kolejne wsparcie na 3 projekty w 

sumie w kwocie 3.787.000,00 zł. A są to projekty takie jak: 
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1. Poprawa efektywności energetycznej budynku Szkoły Podstawowej w 

Karmanowicach. Kwota wnioskowana: 2.160.000,00 zł. 

2. Wykonanie robót budowlanych w budynku OSP z dobudową garażu dla 

samochodu strażackiego w Wąwolnicy. Kwota wnioskowana: 1.190.000,00 

zł. 

3. Rozbudowa sieci wodociągowej w miejscowości Zarzeka, gmina 

Wąwolnica. Kwota wnioskowana: 437.000,00 zł. 

Te kwoty, które czytałem, zostały przyznane w ramach Polskiego Ładu. Taka się 

ukazała informacja w dniu wczorajszym. Oczywiście będzie to wymagało wielu 

analiz, ponieważ trzeba będzie dołożyć środki własne. Jak Państwo wiecie, ceny 

materiałów budowlanych, usług budowlanych są galopujące, więc będziemy 

musieli to przeanalizować. Wnioski były składane kilka miesięcy temu, w trochę 

innej rzeczywistości finansowej. Teraz na pewno trzeba będzie więcej środków 

własnych dołożyć. W związku z tym, że obecnie jesteśmy w przededniu realizacji 

inwestycji, też w ramach Polskiego Ładu, budowy chodnika pomiędzy Wąwolnicą 

a Nałęczowem. Będziemy przebudowywać tę drogę do urzędu z parkingiem w 

połączeniu z ulicą Partyzantów. Będziemy przeprowadzać termomodernizację 

łącznika w Szkole Podstawowej Wąwolnicy z przebudową centralnego ogrzewania 

oraz terenu przed głównym wejściem do szkoły. Więc, jak państwo wiecie, w tym 

roku mamy już zaplanowane 2.500.000,00 zł kredytu w związku z planami 

realizacji tej inwestycji, na te kolejne inwestycje również wkład własny będzie 

znaczący, w granicach 2.000.000,00 zł, więc trzeba będzie się zastanowić jak my 

z tym wszystkim będziemy sobie radzić. Będziemy musieli przeprowadzić analizę 

finansową. Warto tutaj powiedzieć, że Powiat Puławski uzyskał dofinansowanie w 

wysokości 10.000.000,00 zł z tego samego programu rządowego na tą drogę od 

Wąwolnicy przez Drzewce do Kurowa. Wartość tego zadania to grubo ponad 

30.000.000,00 zł. Tutaj też gminy się zobowiązywały, nasza gmina również, 

kiedy ta inwestycja była na etapie przygotowania, że dołożą się do realizacji tej 

inwestycji, więc to wszystko musimy wziąć pod uwagę. Myślę, że w najbliższym 

czasie takie wspólne nasze obrady muszą się odbyć i analizy, co do możliwości 

realizacji wszystkich tych inwestycji, bo jest ich bardzo dużo.  

Poza tym, co się działo w gminie od poprzedniej sesji, w zakresie przebudowy 

drogi wojewódzkiej nr 830, gdzie będzie wykonany chodnik i oświetlenie drogowe 

między Wąwolnicą i Nałęczowem. Wybrano wykonawcę robót, jest decyzja. Jest 

to firma ART.-BRUK Monika Chołody z Miłocina. Planowane podpisanie umowy 

jest na 20 czerwca. Wartość tej inwestycji, tego przetargu to 6.389.795,24 zł. 

Termin realizacji 310 dni. 

Termomodernizacja segmentu środkowego budynku szkolnego wraz z poprawą 

funkcjonalności i bezpieczeństwa wejść do budynku ZSP w Wąwolnicy. Dotacja 

Polski Ład – kwota 1.450.000,00 zł. Wybrano wykonawcę robót Radosław 

Świderski ul. Nałęczowska, Bochotnica. Cena po przetargu: 2.232.975,84 zł. 

Termin realizacji również 310 dni. 
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Poprawa dostępności do budynku urzędu gminy poprzez przebudowę drogi 

dojazdowej, czyli tutaj przy budynku od ulicy wojewódzkiej aż do ulicy 

Partyzantów, łącznie z parkingiem przed budynkiem. Kwota dofinansowania 

380.000,00 zł w ramach Polskiego Ładu. Wykonawcą będzie firma ART.-BRUK 

Monika Chołody z Miłocina, ta sama firma, która będzie wykonywać chodnik w 

kierunku Nałęczowa. Kwota tego przedsięwzięcia – 389.128,85 zł. Termin 

realizacji 150 dni. W ramach tej inwestycji planujemy zrobić taką dodatkową 

rzecz, która jest wymagana w związku z tym, że utwardzamy te tereny. Tutaj 

jest spływ wód opadowych, wody opadowe rozmywają skarpę przed budynkiem 

posterunku, tak jak jest wejście do urzędu po schodach od ul. Lubelskiej. Tam 

wykonamy studnię chłonną, która będzie te wody zbierać i rozprowadzać do 

gruntu, żeby nie rwało skarpy. To zadanie będzie nas kosztowało 18.210,97 zł, 

ale jest niezbędne do wykonania ze względu na bezpieczeństwo tej skarpy. 

W ramach poprawy efektywności energetycznej budynku Szkoły Podstawowej w 

Karmanowicach planujemy podpisać umowę na realizację dokumentacji na 

wymianę centralnego ogrzewania i modernizację kotłowni wraz z przebudową 

utwardzenia przed szkołą i dojścia. Projekty na te elementy robót będą 

kosztowały 52.890,00 zł. Musimy to robić, bo mamy tu dofinansowanie i jest 

zasadne żeby to wykonać. Będzie osobna dokumentacja. Wybraliśmy też 

wykonawcę, na wykonanie dokumentacji elektrycznej. Tam trzeba dokończyć na 

2 piętrze, bo na 1 piętrze w szkole instalacja została wymieniona i wykonanie 

projektu paneli fotowoltaicznych, żeby korzystać z energii słonecznej. To będzie 

nas kosztowało 8.600,00 zł – ta dokumentacja.  

Trwa modernizacja ujęcia wody w Karmanowicach. Wykonawca realizuje zadania. 

Na ten cel pozyskaliśmy dofinansowanie w ramach Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich 641.000,00 zł. Te zadania są realizowane, oczywiście tam występują 

roboty dodatkowe, które omawialiśmy na radzie. Pan radny uczestniczył też w 

spotkaniach. Zbiornik został opróżniony z wody i można było wejść do środka, i 

stwierdzić, jaki jest stan zbiornika. Zbiornik nie jest w złym stanie, ale wymaga 

podjęcia dodatkowych prac związanych z konserwacją od środka, żeby 

zabezpieczyć przed rdzą, żelazem. Żeby to się w wodzie nie pojawiało, bo z tym 

był problem. Tutaj takie decyzje zostały podjęte, bo to jedyna okazja żeby 

poprawić stan techniczny tego zbiornika w celu żeby ta woda najlepsza była jak 

najlepszej jakości. Też oczywiście będzie wymiana złoża, będą filtry. Żeby 

mangan, który się w wodzie pojawiał, był w odpowiedni sposób wychwytywany, 

utylizowany, żeby ta woda była jak najlepszej jakości. 

Trwają prace odbiorowe przy inwestycji modernizacji oczyszczalni ścieków. W tej 

chwili zakończył się odbiór techniczny i będzie można dokonać odbioru 

ostatecznego tej inwestycji. 

W ramach środków budżetowych własnych będziemy prowadzić modernizację 

przez okres wakacyjny pomieszczeń w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w 

Wąwolnicy. Sanepid zalecił pomalować podłogi, będą malowane, cyklinowane. 

Jest też wybrany wykonawca. Te prace będą kosztowały 46.617,00 zł. 
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Trwają prace przy przebudowie budynku dawnego przedszkola w Wąwolnicy na 

Centrum Integracji Społecznej. Wykonano dodatkowe prace związane z 

wzmocnieniem konstrukcyjnym całego budynku. Okazało się, że ściany są 

słabsze niż przewidywano, trzeba było dodatkowo wykonać taką konstrukcję 

żelbetową, żeby ten budynek stabilnie stał. Oczywiście zgodnie z sugestią 

państwa radnych są wykonane przyciesie dębowe, nie sosnowe. Słuszna tutaj 

była państwa uwaga, tak żeby to wszystko było trwalsze i jak najdłużej służyło. 

W ramach projektu adaptacji budynku na potrzeby OPS w Wąwolnicy podpisano 

umowę z firmą Budrem na kwotę 11.686,45 zł na wykonanie elewacji, która 

wymaga odnowienia, odświeżenia. Dla przypomnienia, w budynku została 

wykonana instalacja centralnego ogrzewania, instalacja internetowa, która 

obsługuje sieć komputerową, instalacja elektryczna. Obiekt został wyposażony w 

odpowiednie meble, żeby w godnych warunkach pracownicy Ośrodka Pomocy 

Społecznej mogli obsługiwać naszych podopiecznych. Planujemy wykonanie 

nowego pokrycia dachowego. Jest to niezbędna do wykonania praca. Tutaj jest to 

też wycenione na 59.544,29 zł. 

Podpisano umowę z wykonawcą, firmą Budrem na rozbudowę sieci wodociągowej 

Kębło-Mareczki na kwotę 72.201,00 zł. Te prace już się rozpoczynają, już jest 

geodezyjnie wyznaczone. Tam równie jest partycypacja Sióstr Kapucynek przy 

tej inwestycji, więc jest dofinansowanie. 

Kolejna inwestycja, która lada moment się rozpocznie to przebudowa sieci 

wodociągowej i budowy oświetlenia drogowego z przebudową nawierzchni ul. 

Słowicza Dolina. Jest wybrany wykonawca – firma Hydro–Bruk Dominik Figura. 

Cena tego przedsięwzięcia po przetargu to 911.427,68 zł. Dofinansowanie na to 

zadanie pozyskaliśmy w kwocie 664.060,41 zł. Gmina do tego zadania dokłada 

282.685,59 zł. Lada moment będzie podpisanie umowy. 

Przebudowa drogi powiatowej nr 2235L, tj. ul. Bełżyckiej w Wąwolnicy również 

się już rozpoczęła. To jest inwestycja Powiatu Puławskiego, bo to jest droga 

powiatowa. Ta inwestycja kosztuje 462.563,90 zł. Gmina nasza dokłada 

105.000,00 zł do tej inwestycji. 

Realizujemy również projekt Cyfrowa Polska, na który otrzymaliśmy 

dofinansowanie 137.000,00 zł w ramach którego będzie wymienione łącze, nowy 

serwer również w Zakładzie Gospodarki Komunalnej. W tej chwili spłynęły oferty i 

je rozpatrujemy. Będzie też wykonany audyt z cyberbezpieczeństwa, jest to 

wymagane w ramach tego projektu. 

W ramach modernizacji budynku byłej szkoły w Rąblowie, którą rozpoczęliśmy w 

roku ubiegłym, dokonano zakupu kotła na pelet i montaż za kwotę 57.207,30 zł. 

Montaż planowany jest w miesiącu czerwcu. Jak Państwo wiecie, piec tam jest 

taki bardzo, bardzo stary na węgiel, który nie nadaje się do dalszej eksploatacji. 

Musieliśmy to wymienić, ale funkcjonuje tam Klub Seniora, więc warto też o ten 

budynek dbać, co robimy. 
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Dla państwa informacji w tym miesiącu sfinalizowaliśmy sprawę tej drogi w 

Karmanowicach, gdzie tam był wykup gruntów, podziały geodezyjne. Jest już 

sprawa uregulowana z właścicielami. Już ta działka drogowa jest własnością 

gminy i mieszkańcy korzystają. Oczywiście trzeba będzie pomyśleć o jakimś 

utwardzeniu tej drogi. Dużo było dyskusji na ten temat, kiedy przymierzaliśmy 

się do tej inwestycji, ale myślę, że takie najlepsze rozwiązanie wybraliśmy z 

możliwych, czyli uregulowanie stanu prawnego i wykup tej części działki. Dzięki 

temu skróciliśmy dojazd do tych posesji o mniej więcej 1,5 km, a może i ciut 

więcej. Także było to bardzo dobre rozwiązanie. 

Chciałbym jeszcze wszystkim państwu przekazać, państwu radnym i państwu nas 

słuchającym przez internet, że w związku z realizacją ustawy o dostępności 

Gmina Wąwolnica wzięła udział w 2 projektach. Pierwszy projekt to „Lubelskie 

samorządy bez barier dostępne dla wszystkich” projekt realizowany w ramach 

Programu Operacyjnego Wiedza i Edukacja Rozwój na lata 2014-2020 II Osi 

Priorytetowej „Efektywne polityki publiczne dla rynku pracy, gospodarki i 

edukacji”, Działania 2.18 „Wysokiej jakości usługi administracyjne”, 

współfinansowany ze środków Unii Europejskiej. Celem projektu było 

podniesienie poziomu przygotowania urzędów z województwa lubelskiego do 

zapewnienia dostępności dla osób z niepełnosprawnościami. W ramach udziału w 

projekcie przeszkolono pracowników urzędu, przeprowadzony został audyt 4 

obszarów dostępności: architektonicznej, cyfrowej, informacyjno-komunikacyjnej 

oraz organizacyjno-proceduralnej, otrzymaliśmy drobne usprawnienia dla osób ze 

szczególnymi potrzebami na łączną kwotę 15.382,00 zł (nakładki kątowe na 

schody, tabliczki brajlowskie na oznakowanie drzwi i toalet, urządzenia do 

obsługi osób słabosłyszących, tzw. pętle indukcyjne, lupa elektroniczna, zestaw 

ramek do podpisu oraz koc ewakuacyjny).  

Drugim projektem, w którym uczestniczyliśmy, takim szerszym, ogólnopolskim 

jest projekt „Mobilny urzędnik. Poprawa dostępności usług publicznych dla 

mieszkańców o specjalnych potrzebach” realizowanego w ramach Programu 

Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój, Działanie 4.3, współfinansowany ze 

środków Europejskiego Funduszu Społecznego. Od dnia 1 kwietnia 2022 roku 

Urząd Gminy Wąwolnica wprowadził usługę „Mobilnego Urzędnika". Jest to usługa 

publiczna skierowana dla mieszkańców Gminy Wąwolnica o szczególnych 

potrzebach, realizowana poza siedzibą Urzędu Gminy Wąwolnica. Z usługi 

„Mobilnego Urzędnika” mogą korzystać mieszkańcy Gminy Wąwolnica, będący 

osobami o szczególnych potrzebach, w tym osoby z niepełnosprawnościami, 

osłabione chorobami, osoby starsze (65+), zależne (15+), które z powodu 

deficytów zdrowotnych, z czasowym lub trwałym ograniczeniem możliwości 

poruszania się, nie mogą dotrzeć do Urzędu Gminy Wąwolnica. Jak to ma 

wygląda, otóż pracownik Urzędu Gminy Wąwolnica dojedzie do tych osób, 

dostarczy potrzebne druki, pomoże w ich wypełnieniu, przyjmie je, a następnie 

zarejestruje w urzędzie. Katalog usług: 

W ramach Urzędu Stanu Cywilnego i ewidencji ludności: 
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1. złożenie wniosku o wydanie odpisu aktu stanu cywilnego: urodzenia, 

małżeństwa, zgonu; 
2. złożenie wniosku o wymeldowanie lub zameldowanie; 

3. pełnomocnictwo do głosowania. 
W ramach gospodarki odpadami komunalnymi: 

1. złożenie deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi; 
2. złożenie korekty deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 
W ramach Ochrony środowiska: 

1. zgłoszenie zamiaru usunięcia drzewa lub krzewu; 

2. złożenie wniosku o wydanie zezwolenia na usunięcie drzewa lub krzewu; 
3. złożenie deklaracji dotyczącej źródeł ciepła i źródeł spalania paliw. 

Aby skorzystać z usługi „Mobilnego Urzędnika” należy dokonać zgłoszenia 
telefonicznego pod numerem: 81 88 76 222 w godzinach pracy Urzędu Gminy 
Wąwolnica lub wysłać e-mail ze zgłoszeniem na adres: 

mobilnyurzednik@wawolnica.pl. W zgłoszeniu należy podać temat sprawy, imię i 
nazwisko, adres i numer telefonu. Usługi realizowane są od poniedziałku do 
piątku, w godzinach: 09:00 – 14:00. Taka usługa jest oczywiście bezpłatna. Jeśli 

Państwo będą mieli jakikolwiek pytania w kwestii mobilnego urzędnika, mamy w 
urzędzie wyznaczonego koordynatora ds. dostępności, jest tutaj obecna Pani Iza i 

można dzwonić pod podany numer i takie zgłoszenia robić. Nasi mobilni 
urzędnicy byli w terenie, już takie usługi świadczą. Warto dodać, że jest to 
pilotażowy program w naszym kraju. W całej Polsce jest kilkadziesiąt gmin, które 

taki program realizują. My do tego programu przystąpiliśmy, żeby pomagać, 
sprzyjać naszym mieszkańcom. Dziękuję bardzo, to tyle informacji, które pan 

wójt prosił żeby przekazać państwu. 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: Dziękuję bardzo. 

Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Wąwolnica na 2022 
rok. 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: Przechodzimy do kolejnego punktu. Na 
początku przeczytam pismo z Regionalnej Izby Obrachunkowej z uwagami 
dotyczącymi braku zapisu, który powinien się znaleźć, co do wysokości deficytu 
po zmianach wraz z jego źródłami pokrycia. 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura odczytała pismo Regionalnej Izby 
Obrachunkowej – pismo stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: Proszę Państwa, projekt uchwały 
otrzymaliście Państwo w materiałach, był on również opiniowany przez komisje 

Rady Gminy. Proszę panią przewodniczącą o opinię. 

Radna Dorota Kolibska: projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez 
obie komisje. 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: Dziękuję bardzo i otwieram dyskusję w 

tym punkcie. Nie widzę chętnych do zabrania głosu. Zamykam dyskusję w tym 
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punkcie. Przechodzę do odczytania projektu uchwały. Przechodzimy do 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 
Wąwolnica na 2022 rok. 

 
Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 

0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Adam Bieniek, Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, 

Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, 

Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, 

Marcin Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura NIEOBECNI (1) Ewa Wierzbicka 

Rada Gminy Wąwolnica podjęła uchwałę Nr XXXII/243/22 w sprawie 

zmian w budżecie gminy Wąwolnica na 2022 rok – uchwała stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad. 5 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 

dla strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych na terenie Gminy 
Wąwolnica. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: Przechodzimy do kolejnego punktu, 
jest to podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 

dla strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych na terenie Gminy 
Wąwolnica. Projekt uchwały państwo otrzymaliście w materiałach, był on również 
opiniowany przez Komisję budżetu oraz Komisję Spraw Społecznych. Były 

wypracowane stawki, które są wstawione do projektu uchwał. Proszę panią 
przewodniczącą wspólnego posiedzenia komisji stałych Rady Gminy Wąwolnica o 

opinię.  

Radna Dorota Kolibska: projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez 
obie komisje. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję w 

tym punkcie.  

Radna Beata Pruchniak: Ja chciałam troszeczkę przybliżyć nasze dyskusje 
podczas ostatniej komisji. Tutaj projekt zakłada stawkę 25 zł za godzinę udziału 
w akcji ratowniczej, 10 zł za godzinę w szkoleniu. My tutaj akurat z radną 

Tomaszewską byłyśmy za tym, żeby utrzymać stawki, które tak naprawdę 
wypracowaliśmy i przegłosowaliśmy wszyscy w grudniu. Jak pamiętamy już w 

grudniu była taka zagorzała dyskusja na te tematy i byliśmy jednogłośni, że 
panom strażakom należą się takie pieniążki, problemem była tylko podstawa 
prawna i tak naprawdę gdyby nie wada, kogoś, kto powinien o to zadbać, nie 

byłoby prawdopodobnie dyskusji. Skończyło się na tym, że tak naprawdę 
rozmawiamy na ten temat blisko pół roku, bo pierwsza dyskusja była w grudniu. 

Mamy końcówkę maja. Do czego zmierzam, byłam za tym, żeby to była stawka 
30 zł i 10 zł. Jeśli chodzi o stawkę za akcję ratowniczą, chciałam żeby została 

taka sama, natomiast, jeśli chodzi o stawkę za godzinę szkolenia, uznałam 
argumenty pana Krzysztofa Chochowskiego za słuszne i racjonalne, dlatego 10 zł 
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to jest ok. Niemniej jednak, co chciałam powiedzieć, dlaczego te 25 zł. Otóż na 

kwietniowej sesji panowie strażacy złożyli pismo o obniżenie tych stawek, 
ponieważ pojawiły się głosy, że tak naprawdę jest więcej podpaleń, że te akcje są 

prowokowane, że tak naprawdę nie wiadomo ile będą zarabiali, więc moim 
zdaniem, panowie strażacy chcieli pokazać, że im tak naprawdę nie zależy na 
pieniądzach, nie zależy na dorabianiu się, bo jak zapewne wszyscy państwo 

uczestniczący w komisji tej wyjazdowej, kiedy mieliśmy okazję zobaczyć jak 
działają nasz straże, usłyszeliście państwo, że tak naprawdę w większości te 

pieniądze nie trafiają do panów strażaków, tylko tak naprawdę do organizacji, do 
poszczególnych straży. Wspierając poszczególne straże pieniądze są 
przeznaczane na odzież, na sprzęt po to, żeby poprawić jakość tych świadczeń, 

usług, nie wiem czy tak można to nazwać. To jest właśnie służba. Do czego 
zmierzam, panowie strażacy zaproponowali stawki 25 zł i 10 zł, i mimo, że 

propozycja moja i pani radnej Tomaszewskiej na komisji była inna, to szanuję 
decyzję panów strażaków i będę głosowała za tymi proponowanymi na komisji 
stawkami, chociaż wcześniej miałam inne zdanie na ten temat. Chciałabym 

panom strażakom podziękować za ich służbę, za oddanie i powiedzieć, że 
dostrzegam to, że tak naprawdę poświęcają swój czas, swoją energię i bardzo 

często poświęcają też swoje pieniądze na to, żeby tą działalność rozwinąć. 
Bardzo dziękuję, bardzo szanuję i przychylam się do ich prośby, do ich zdania, 

więc ja będę głosowała za tą uchwałą, mimo, że w głębi duszy jestem temu 
przeciwna, bo już rozmawialiśmy na ten temat i już jakąś decyzję podjęliśmy. 
Dziękuję.  

Radna Elżbieta Tomaszewska: Dużo powiedziała moja poprzedniczka, pani radna, 

ja podtrzymam swoją decyzję, tzn. będę przeciw temu, co ustaliliśmy ostatnio. 
Dlaczego? Uważam, że bardzo dużo czasu poświęciliśmy parę miesięcy temu nad 

wypracowaniem stawki. Bardzo dużo mówiliśmy o strażakach, o ich służbie, o ich 
pracy, o ich zasługach dla społeczeństwa o tym, że istnieje potrzeba zwiększenia 
zasobów ludzkich w straży pożarnej. Ostatnio na naszej wizycie widzieliśmy jak 

te straże funkcjonują. I tam gdzie funkcjonują, rzeczywiście te środki są 
przekazywane w dużej mierze na straże. I co się stało? Jakaś pogłoska, jakieś 

plotki, bo tak to nazwę, spowodowały, że strażacy honorowo zrzekają się pewnej 
kwoty, którą my ustaliliśmy. I to jest dla mnie przerażające, że plotki, pogłoski 
spowodowały zastraszenie się strażaków, czy jakiekolwiek reakcje. To jest 

straszne, że my pod wpływem czyichś plotek zmieniamy nasze decyzje. Tyle 
czasu poświeciliśmy na to, żeby je wypracować. I teraz kolejna sprawa, 

obniżyliście państwo radni, bo ja nie, swoją decyzją o 5 zł. I co to daje? O co tu 
chodzi? Co te 5 zł daje do budżetu? Tak orientacyjnie, przeliczyłam sobie, że jest 
to około 4-5 tysięcy rocznie oszczędności w budżecie. Maksimum. To teraz 

strażacy, jak zmieniła się ta stawka, że nie mają przeliczenia minutowego tylko 
godzinowe, a jak tutaj mówili strażacy, akcji trwających dłużej niż godzinę jest 

niewiele. Zazwyczaj te akcje są krótsze i trwają godzinę. Akurat jest to ta 
stawka, którą wypracowaliśmy. Więc dla mnie jest przerażające, że ulegamy 

presji nie wiem czyjej, bo nie wiem, kto te plotki wywołał, kto spowodował takie 
nastawienie strażaków, takie nastawienie radnych. My poruszaliśmy na ostatniej 
komisji kwestię oszczędności, ja bardzo bym chciała żebyśmy zaczęli oszczędzać 

tam, gdzie potrzeba. Bo uważam, że jest dużo takich aspektów, gdzie można by 
te oszczędności poczynić i trochę większe niż 5 tysięcy rocznie. Dla mnie to jest 

przerażające – uleganie presji nie wiem czyjej – jakichś tam ludzi, którzy sobie 
siedzą, tak teoretyzuję, i sobie nic nie robią tylko plotkują i wymyślają. Także ja 
będę głosowała przeciw tej stawce obniżającej im ekwiwalent za wyjazdy. Jestem 
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za tym, żeby podtrzymać stawkę, którą my, jako radni wypracowaliśmy siedząc 

tutaj naprawdę długo. Naprawdę długo dyskutowaliśmy o tej stawce i teraz 
zmieniamy nagle zdanie, bo ktoś coś powiedział. Przykro mi. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: Dziękuję bardzo. Czy ktoś chciałby 

jeszcze zabrać głos? Nie widzę. Wobec wyczerpania tematu zamykam dyskusję w 
tym punkcie i przechodzę do odczytania projektu uchwały.  

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych straży 
pożarnych na terenie Gminy Wąwolnica. 
 

Wyniki głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJE SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 

0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (11) Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, 

Jadwiga Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej 

Rukasz, Tadeusz Szyszka, Marcin Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura PRZECIW (1) 

Elżbieta Tomaszewska WSTRZYMUJE SIĘ (2) Dorota Kolibska, Adam Bieniek 

NIEOBECNI (1) Ewa Wierzbicka 

Rada Gminy Wąwolnica podjęła uchwałę Nr XXXII/244/22 w sprawie 

ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników 
ochotniczych straży pożarnych na terenie Gminy Wąwolnica – uchwała 

stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawie Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Wąwolnicy. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: Przechodzimy do kolejnego punktu, 
jest to podjęcie uchwały w sprawie Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Wąwolnicy. Projekt uchwały państwo otrzymaliście w materiałach, był on 

również omawiany i opiniowany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady 
Gminy Wąwolnica. Proszę panią przewodniczącą wspólnego posiedzenia komisji 

stałych Rady Gminy Wąwolnica o opinię.  

Radna Dorota Kolibska: projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez 
obie komisje. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję w 

tym punkcie. Czy ktoś chce zabrać głoś? Nie widzę. Wobec wyczerpania tematu 
zamykam dyskusję i przechodzę do odczytania projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie Statutu Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Wąwolnicy. 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 

0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Adam Bieniek, Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, 

Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, 
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Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, 

Marcin Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura NIEOBECNI (1) Ewa Wierzbicka 

Rada Gminy Wąwolnica podjęła uchwałę Nr XXXII/245/22 w sprawie 

Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Wąwolnicy – uchwała stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody  
i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Wąwolnica. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: Przechodzimy do kolejnego punktu, w 
sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Wąwolnica. Projekt uchwały państwo otrzymaliście w materiałach, 
był on również analizowany i opiniowany podczas wspólnego posiedzenia komisji 

budżetu oraz Komisji Spraw Społecznych. Proszę panią przewodniczącą 
wspólnego posiedzenia komisji stałych Rady Gminy Wąwolnica o opinię.  

Radna Dorota Kolibska: projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez 
obie komisje. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję w 

tym punkcie. Proszę Radny Bieniek. 

Radny Adam Bieniek: Ja tutaj może do mieszkańców, którzy są najbardziej 
zainteresowani. Są to mieszkańcy Zarzeki i mieszkańcy Wąwolnicy. 27 maja w 

piątek, uczestniczyłem na zaproszenie pani sołtys Zarzeki w zebraniu 
mieszkańców wsi Wąwolnica i Zarzeka, i tam właśnie była taka trochę burzliwa 

dyskusja na temat Regulaminu, taka troszkę niezrozumiała. Pan w pewien 
sposób wytykał nam – radzie bierność w październiku, gdy podejmowaliśmy 
uchwałę, ale tu podkreślę to, co mówiłem temu panu, w zakresie projektu 

regulaminu, który dalszą drogą prawną musi pójść dopiero do Wód Polskich. Tam 
musi być przez Wody Polskie oceniony i ewentualne niedociągnięcia są wtedy 

wykazywane i wtedy Zakład Gospodarki Komunalnej to musi poprawić. Więc 
właśnie dla wiedzy mieszkańców, dzisiaj ten regulamin jest, tak jak mówiłem na 
zebraniu, był opiniowany przez nas w czwartek, a dzisiaj będzie podjęta 

stosowna uchwała w tym zakresie. Także mieszkańcy będą mogli się teraz 
zagłębić i odnosić we wszystkich swoich sprawach poprzez ten regulamin.  

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś chce 

zabrać głos? Nie widzę. Wobec wyczerpania tematu zamykam dyskusję w tym 
punkcie, przechodzę do oczytania projektu uchwały.  
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu 
dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Wąwolnica. 

 
Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 

0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Adam Bieniek, Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, 

Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, 
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Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, 

Marcin Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura NIEOBECNI (1) Ewa Wierzbicka 

Rada Gminy Wąwolnica podjęła uchwałę Nr XXXII/246/22 w sprawie 
uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Wąwolnica – uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: Dziękuję bardzo. 

Radny Adam Bieniek: Czy mogę jeszcze pół zdania do tej uchwały? 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: Proszę.  

Radny Adam Bieniek: Chciałabym jeszcze dodać do tego regulaminu, że jest tu 

bardzo ważny punkt. Oczywiście państwo mieszkańcy zapoznają się z tym 

regulaminem. Jest bardzo ważny punkt w rozdziale 10 § 18 – uprawnionymi do 

poboru wody poprzez hydranty przeciwpożarowe z sieci wodociągowej będącej w 

posiadaniu przedsiębiorstwa wodociągowo-kanalizacyjnego są wyłącznie 

jednostki straży pożarnej. Chciałbym tutaj przestrzec przed tym, bo od wielu lat 

gmina zmaga się z nazwijmy to nieuprawnionymi poborami wody z hydrantów, w 

różnych sytuacjach i różnych okolicznościach. Są to zdarzenia przez firmy 

zewnętrzne, ale są to też zdarzenia w bardzo dużej ilości przez mieszkańców. 

Proszę państwa, woda kosztuje 3,57 zł za m³, jest to tysiąc litrów. Myślę, że to 

nie są aż tak wielkie koszty, jeżeli chcemy stosować tę wodę do podlewania 

ogródków. Jest to też koszt tak zwanej produkcji ogródkowej. W tej chwili z tego, 

co mi wiadomo, po konsultacji z kierownikiem Zakładu Gospodarki Komunalnej, 

te hydranty będą plombowane i za każde naruszenie plomby nieuprawnione 

przez mieszkańców będą wyciągane konsekwencje i traktowane, jako kradzież 

wody. 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: Dziękuję bardzo. Ogłaszam 10 minut 

przerwy. 

Ad. 8 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: Witam serdecznie państwa radnych po 

przerwie. Otwieram posiedzenie po przerwie i proszę o potwierdzenie obecności 

na tabletach. Stwierdzam, że na sali obecnych jest 14 na 15 radnych. 

Przechodzimy do kolejnego punktu, są to interpelacje i zapytania radnych. Do 

dnia dzisiejszego nie wpłynęła żadna interpelacja, ani żadne zapytanie na piśmie. 

Czy ktoś z radnych chce złożyć zapytanie, interpelację? Nie widzę. Nie ma 

chętnych. 

Ad. 9 Wolne wnioski i informacje radnych. 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: Przechodzimy do kolejnego punktu, są 
to wolne wnioski i informacje radnych. Korespondencja, która wpłynęła do rady, 
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została wysłana na tablety i odczytana. Jeżeli ktoś z państwa ma jakieś pytania 

to proszę bardzo, mamy do dyspozycji pana sekretarza, panią skarbnik. 

Radna Beata Pruchniak: Ja chciałabym zapytać o działkę w Celejowie. Ponieważ z 
racji, że tam mieszkam obok tej działki to widzę, że tam się coś dzieje. I w 

ubiegłym tygodniu ktoś elegancko wykosił trawę. Jest też tablica z numerem, jest 
skrzynka pocztowa, skrzynkę eklektyczną państwo widzieliście. Czy coś na ten 

temat wiemy? Wiem, że wpłynęło pismo. 

Sekretarz Gminy Grzegorz Dunia: Na czyjej działce to jest? 

Radna Beata Pruchniak: Budynek w większej części stoi na działce należącej do 
skarbu państwa, ale ta druga działa, 40 a to jest nasza gminna działka. Część 
tego budynku stoi na naszej. Ja tylko chciałam dodać, że kolejna działka bez 

porównania, bez dojazdu, bez mediów, okropnie zarośnięta 30 a ostatnio została 
sprzedana za 80.000,00 zł. Takie tam są ceny u nas i o tyle mniej więcej 

walczymy. Ta nasza ma 40 a i jest dużo lepiej usytuowana, dlatego pytam, czy 
coś wiemy na ten temat? 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: Proszę o odpowiedź pana sekretarza. 

Pana sekretarza nie było na przedostatniej sesji więc nie wiem, czy pan wójt 
przekazał. Było pytanie dotyczące tej działki i pan wójt miał odpowiedzieć dzisiaj. 
Wiem, że jakieś pisma się odnalazły. 

Sekretarz Gminy Grzegorz Dunia: Muszę przyznać, że nie jestem przygotowany 

w tym temacie, ale temat jest do sprawdzenia. Sprawdzimy, odpowiemy 
państwu, informację przekażemy na najbliższym spotkaniu, które mam nadzieje 

będzie niedługo i wtedy się wszystko wyjaśni.  

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: Jeszcze tylko dodam, że sam fakt 
rozmowy na temat tej działki, to już jest rok czasu. Prosiliśmy o wysłanie 

jakiegoś pisma. Dlatego padają pytania.  

Radna Elżbieta Tomaszewska: Trochę jestem zdziwiona odpowiedzią pana 
sekretarza, szczerze mówiąc, bo praktycznie równo rok temu byliśmy na wizji 
lokalnej na tej działce, widzieliśmy wtedy prace, które się tam już toczyły. W tej 

chwili te prace są dużo bardziej zaawansowane, tak jak to pani radna Pruchniak 
przekazała nam. Ja też widziałam ostatnio, że jest skrzynka pocztowa 

umieszczona. I tutaj nawiązuję do tych 5 zł dla strażaków, o które była taka 
batalia, że gminie brak pieniędzy na ostatniej komisji, więc tym strażakom 
obetnijmy te 5 zł. I taka dyskusja. A tu od roku czasu, ja kilkakrotnie już 

pytałam oficjalnie na sesji o tę działkę. Ostatnio nawet zaproponowałam, żeby 
gmina ogrodziła tą działkę z zakazem wstępu. Taka była moja propozycja. 

Oczywiście nikt tego nie zrobił i widzę, że nie leży w interesie władz gminy, 
troska o tą działkę. Działka jest własnością gminy. Leży na terenie Celejowa. My, 
jako mieszkańcy Celejowa, jesteśmy bardzo zainteresowani tym, żeby nie stało 

się z nią to, co się stało z działką państwa, nie będę wymieniała nazwiska, ale o 
to też była awantura wielka, że ktoś tam się pobudował czy coś, wykonał jakieś 

prace na terenie gminnym. Tutaj się dzieje analogiczna sytuacja. Po prostu nie 
rozumiem, ani ja, ani większość radnych, co to oznacza. Bardzo proszę jednak o 

wyjaśnienie, czy gmina jest zainteresowana, aby ta działka była gminną, czy jest 
zainteresowana tym, żeby się tam ktoś na dziko wprowadził i potem przez 
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zasiedzenie sobie ją pochłonął. Czy następny wójt, czy następni radni będą mieli 

problem, bo ktoś przyjdzie i powie to jest moje, a my zechcemy sprzedać. 
Kolejna moja propozycja, pani skarbnik ubolewa nad tym, że teraz takie bieda 

jest w skarbnicy, może wystawmy tą działkę na sprzedaż? Jeżeli nie potrafi się 
gmina uporać z tym dzikim właścicielem, to może wystawmy tą działkę na 
sprzedaż, będą pieniądze na załatanie dziury. Tak jak radna stwierdzała, byłaby 

to kwota około 100.000,00 zł, bo działka jest większa od sąsiadującej, ma już 
media podłączone. To jest taka moja propozycja. Dziękuję. A i jeszcze proszę 

mimo wszystko, żebyśmy jakieś informacje uzyskali. Stanowiska władz gminy 
odnośnie tej działki. Mieszkańcy są żywo zainteresowani. Ja otrzymuję telefony z 
zapytaniem, co tam się dzieje. I nie jestem władna ku temu, żeby udzielać 

odpowiedzi na te pytania, dlatego pytam tutaj na forum. Dziękuję.  

Sekretarz Gminy Grzegorz Dunia: Chciałbym pani radnej przypomnieć, że żyjemy 
w cywilizowanym kraju, gdzie obowiązują przepisu prawa i jeśli jakaś 

nieruchomość jest nieruchomością gminną, to nie ma tak, że ktoś przyjdzie i 
zabierze. Tego się nie obawiajmy, że nam ktoś zabierze naszą działkę. To jest 

niemożliwe prawnie, chyba, że będzie miał podstawy w postaci dokumentów. Ale 
to trzeba przejść procedurę sądową itd. Takie rzeczy się czasem dzieją, 
natomiast nie ma tak, że ktoś wejdzie i sobie dom wybuduje na czyjejś działce, 

bo się tak raczej nie dzieje. Natomiast tam, z tego, co sobie przypominam, część 
przy tej nieruchomości jest własnością skarbu państwa. Teraz nie wiem, czy to 

zasiedlenie się akurat na naszej działce dzieje. Sprawdzimy to, bo akurat ja tym 
tematem się nie zajmowałam do tej pory i trudno żebym sypał z rękawa jak 
sytuacja wygląda. Państwo radni zgłaszają to teraz i się zobowiązuję, że taką 

informację na następnym spotkaniu, odnośnie tej nieruchomości, przygotujemy. 
Możemy się tak umówić? I wtedy będzie ok? 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: Myślę, że czas najwyższy. Powielają 

się pytania i czas najwyższy, żeby udzielić konkretnej odpowiedzi.  

Radny Adam Bieniek: Panie sekretarzu, stąd wynikają te różne emocje z tą 
działką, gdzie pierwsze zapytania to były jeszcze w Nałęczowie. Ja akurat mam 

tutaj wydruk, mi się drukuje z datą. To jest 12 maj 2020 r. Mamy w zasadzie 2 
lata od tego momentu, gdzie były pierwsze zapytania o tą działkę. Zaczęła być 
wycinka drzew o jakiejś dziwnej formie „samoistny posiadacz”, nie wiem bardzo, 

co to oznacza i jak to się ma. Ale myślę, że pan sekretarz zadeklarował, że w 
końcu rozwiążemy tą tajemnicę, która budzi dużo wątpliwości. Uważam, że też są 

to uzasadnione wątpliwości i emocje, bo to jest majątek gminny, mienie gminne. 
Więc nie może tak być, że ktoś sobie na nie swoje mienie i robi sobie jakąś akcję 
przygotowawczą, czy jakieś tam inne rzeczy. Zresztą w wyniku 

zagospodarowywania tej działki, czyli nieprawidłowego kształtowania terenu 
nastąpiło wywrócenie drzewa na sąsiednia posesję i połamało płot. Czyli działania 

są ewidentne. Braliśmy udział w przy usuwaniu tego zagrożenia. Stąd są te 
emocje.  

Radna Elżbieta Tomaszewska: Dziękuję panu sekretarzowi, że pan podkreślił, że 

żyjemy w państwie prawa. Też mam taką nadzieję, że w państwie prawa żyjemy 
i stąd sądzę, że jeżeli ktoś robi przyłącza, kopie studnię głębinową, zakłada 
instalację elektryczną to czyni to zgodnie z prawem. Zatem chciałabym, alby to 

znalazło prawne uzasadnienie na kolejnej sesji, te działania, to raz. Być może to 
dotyczy tej części niebędącej w posiadaniu gminy. Wobec tego wnioskuję, żeby 
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tą część gminną, której granica przebiegała przez środek budynku, zabezpieczyć. 

Czy jest możliwe zabezpieczenie tej części gminnej? Ktoś mimo wszystko 
bezprawnie drzewa wyciął, chodzi po tej działce. Czy jest to możliwe żeby 

zabezpieczyć? Dziękuje.  

Sekretarz gminy Grzegorz Dunia: Przeanalizujemy tę sytuację. Przez 
zabezpieczenie rozumiem wykonanie ogrodzenia.  

Radna Elżbieta Tomaszewska: Nie wykonanie ogrodzenia, tylko tasiemkę na 

słupkach zawiesić i napisać, że to jest teren gminy. Nawet mogę służyć tasiemką, 
bo mam dużo. Mam tasiemkę i mam słupki, także w czynie społecznym nawet 
mogę to zrobić. 

Radny Adam Bieniek: Strażacy pomogą.  

Radny Barłomiej Rukasz: Składam wniosek formalny, żeby nasi urzędnicy 
przygotowali nam pełną informację na temat tej działki, czy ktoś tam płaci 
podatki, na jakiej zasadzie tam ktoś funkcjonuje, kto jest zameldowany. Taki 

pełny raporcik bym poprosił. Czy jest to możliwe? 

Sekretarz gminy Grzegorz Dunia: Właśnie mówiłem, że coś takiego 
przygotujemy.  

Radna Elżbieta Tomaszewska: Chciałabym w imieniu mieszkańców podziękować 

za sfinalizowanie tej drogi do tych mieszkańców, którzy tej drogi nie mieli. 
Bardzo dziękuję w imieniu, mieszkańców. Znacznie poprawił się ich komfort 

życia. Wprawdzie nie jest to droga utwardzona jeszcze, ale mam nadzieję, że 
kiedyś wspólnymi siłami ją utwardzimy, ale ważne jest to, że można już tamtędy 
przejść czy przejechać. Także naprawdę bardzo dziękuję. Mam jeszcze jedno 

pytanie do pana sekretarza, czy został już ogłoszony przetarg na utwardzanie 
dróg gminnych z funduszy sołeckich? 

Sekretarz gminy Grzegorz Dunia: Przetarg jeszcze nie został ogłoszony, jest w 

trakcie przygotowania. Niebawem będzie ogłoszony.  

Radny Barłomiej Rukasz: Ja mam takie pytanie, czy pozwolenie na budowę 
zalewu jest nadal ważne? 

Sekretarz gminy Grzegorz Dunia: Gmina posiada nadal ważne pozwolenie na 

budowę zalewu w pełnym zakresie, zgodnie z pierwotnym projektem.  

Radny Adam Bieniek: Jak już tak rozmawiamy, nas też to żywo interesuje, co 
pani radna powiedziała. Co prawda, nam już niewiele tych pieniążków zostało z 
funduszu sołeckiego, tym bardziej chcielibyśmy je racjonalnie, przy dobrych 

jeszcze cenach, zagospodarować na zabezpieczenie dróg. Zresztą byliśmy z 
panem sekretarzem na wizji lokalnej na jednej drodze i też miał tam pan 

przygotować wykonawca jakąś wycenę, co do poprawienia przepustu drogowego. 
Czy coś drgnęło w tym temacie? Czy wykonawca zadeklarował jakąś kwotę? 
Druga sprawa to jest sprawa projektu chodnika, czy coś drgnęło? Ja wiem, że 

inwestycje są obłożone inwestycjami, ale nam też bardzo zależy żebyśmy 
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wiedzieli, bo czas ucieka. Już mam praktycznie czerwiec, a projektu jak nie było 

tak nie ma. A nawet nie wiem, czy jest wyłoniony jakiś wykonawca. 

Sekretarz gminy Grzegorz Dunia: Co do wymiany przepustu, wykonawca miał już 
trochę czasu na przygotowanie wyceny, więc zapytamy o to oczywiście i 

podejmiemy decyzję. Natomiast, jeśli chodzi o przetargi na opracowywanie 
dokumentacji to jeszcze ten temat nie ruszył. Ale myślę, że pani skarbnik będzie 

wnioskowała o spotkanie i komisję w miesiącu czerwcu, w związku z przyznanymi 
kolejnymi środkami finansowymi, żebyśmy razem wspólnie usiedli i państwa 
radnych poprosili o wspólną analizę tego, co jeszcze damy radę zrobić w ramach 

naszego budżetu, bo inwestycje nie są jednoroczne, są też planowane na kolejne 
lata. Musimy przeanalizować pod kątem przyszłości i naszych możliwości 

finansowania i podjąć decyzję. Wtedy przystąpimy do opracowania dokumentacji. 

Radna Elżbieta Tomaszewska: Ja mam pytanie do pana sekretarza, ponieważ nie 
znam się na przetargach, jak już zasugerowano mi. Rzeczywiście nie znam się, w 
związku z tym moje pytanie, kto jest odpowiedzialny za ten przetarg na drogi 

gminne i co jest przyczyną tego, że tak późno zostaje on ogłoszony. 
Przeanalizowałam poprzednie przetargi i w naszej gminie, i innych gminach. 

Zdarzyło się nawet któregoś roku, że przetarg był organizowany w grudniu 
poprzedniego roku. Moje pytanie, co się stało w tym roku, że jest już czerwiec, a 
przetargu nie ma. Chciałabym dodać jeszcze, że z funduszy sołeckich w 15 

sołectwach przeznaczono w sumie 180.000,00 zł na remonty dróg w gminie. 
Biorąc pod uwagę, że przetarg nie jest ogłoszony, a zanim zostanie ogłoszony i 

wyłoniony wykonawca, to podejrzewam, że minimum miesiąc jeszcze minie, jak 
nie dwa, bo jest okres wakacyjny, stąd też moje obawy, czy tenże wykonawca 
zdąży z tymi wszystkimi pracami na wszystkich odcinkach, bo były problemy w 

ubiegłym roku i dwa lata temu z wykonaniem tych prac. Były wykonywane w 
miesiącu listopadzie, kiedy nie zawsze to jest to możliwe. Więc czas ucieka. 

Ponadto, jak mówimy o oszczędnościach to też uważam, że gdyby przetarg był 
ogłoszony wcześniej inne byłyby kwoty za wykonywane prace w pierwszym 

półroczu, a inne będą w drugim półroczu. Za te nasze pieniądze teraz zrobimy 
połowę tego, co zamierzaliśmy w związku z opóźnieniem tego przetargu. 
Dziękuję. 

Sekretarz gminy Grzegorz Dunia: Szanowni państwo, musimy sobie zdawać 

sprawę z tego, że w gminie Wąwolnica realizujemy dość dużo inwestycji i mamy 
dwóch pracowników, którzy obsługują te inwestycje od etapu planowania, przez 

etap składania wniosków o dofinansowanie, projektowania, przygotowania 
dokumentacji przetargowej, później sprawdzania ofert, wyłaniania wykonawców. 
Cała ta procedura wymaga wielu kroków, jest czasochłonna i musi być 

precyzyjnie wykonana, żeby nie popełnić błędów, bo to jest akurat bardzo mocno 
kontrolowane przez RIO czy NIK. Więc tutaj musimy być precyzyjni. Jest tego 

dużo. Oprócz tego te same osoby monitorują realizację inwestycji, muszą być i 
na budowie i podczas narady. Jest to bardzo dużo pracy, dlatego nie jesteśmy w 
stanie wyrobić się ze wszystkim na początku roku. I to dlatego m.in. przetarg na 

zakup samochodu, czy ten odnośnie funduszu sołeckiego, na cyfrową gminę. 
Niektóre rzeczy są przesuwane w czasie, co nie znaczy, że nie zdążymy tego 

zrealizować w tym roku. Zdążymy, bo co roku realizujemy fundusz sołecki w 
danym roku zgodnie z tym, jak te środki były przeznaczone. Nie szedłbym tak 
daleko z tym, że ceny dwukrotnie wzrosły. Ceny się ustabilizowały i myślę, że 

wszystkie gminy, które w tym okresie rozstrzygają, już były poddane tym nowym 
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cenom, teraz zauważamy pewną stabilizację, wyhamowanie, więc na pewno to 

nie będzie dwukrotny wzrost cen. Oczywiście ceny poszły w górę, ale czy byśmy 
to ogłosili w marcu to już te nowe stawki by obowiązywały. Słyszeliście państwo 

w sprawozdaniu pana wójta, że jeszcze niektóre umowy nie są podpisane, 
sprawdzamy, kontrolujemy, czekamy na dokumenty gwarancyjne realizacji 
wykonania. Przed podpisaniem umowy wykonawca musi nam złożyć gwarancję, 

że jak będzie umowa podpisana to on ją zrealizuje, a jeśli nie to będziemy mogli 
z tej gwarancji skorzystać. Powiem szczerze, my tu mamy czyste sumienie, my 

tu pracujemy bardzo wydajnie i efektywnie. Natomiast jest tego dużo. Niedługo 
wejdą nam nowe zadania, rozmawiamy o nowych dokumentacjach. Są różne 
tryby tych przetargów, te poniżej progu przetargowego – musimy składać 

zapytania cenowe to są łatwiejsze, ale wszędzie trzeba przygotować dokument, 
opisać zamówienie, odpowiadać na pytania tych, którzy są zainteresowani 

przetargiem, sprawdzić dokumenty, sporządzić umowę. W przetargach powyżej 
tych kwot 30.000,00 euro jeszcze bardziej skomplikowane są te procedury, a my 
musimy tego wszystkiego pilnować. Jesteśmy urzędnikami i za to odpowiadamy. 

Wiem, że jest zniecierpliwienie i prosimy o wyrozumiałość zarówno państwa 
radnych, mieszkańców i sołtysów, którzy czekają na ten materiał do utwardzenia 

tych dróg. Tutaj przetarg wbrew pozorom też nie jest taki prosty, każda 
miejscowość ma inne pieniądze, inne życzenia i to wszystko trzeba odpowiednio 

przygotować. To jest jedna pula pieniędzy i cały ten zakres musi być opisany w 
ramach tych środków szczegółowo. I to jest przygotowywane. Tak samo jak jest 
przygotowany przetarg na zakup tego samochodu mniej więcej równolegle. Więc 

robimy, co możemy. 

Radna Elżbieta Tomaszewska: Dziękuję bardzo za informacje. Powiedział pan 
sekretarz o trudnościach z podziałem w funduszu sołeckiego. Chciałam 

powiedzieć, że tę informacje państwo posiadaliście w miesiącu listopadzie 
ubiegłego roku, czy nawet październiku, więc ta wiedza jest już niemal od roku 
jak ten przetarg przygotować na drogi. Druga sprawa, to staramy się zrozumieć 

tę pracę urzędniczą w gminie i nawał obowiązków, niemniej nie wiem ja to mam 
wytłumaczyć tym mieszkańcom, którzy codziennie jeżdżą tymi drogami, swoimi 

samochodami i nie widzą perspektywy na zmianę. Jeżdżą po tych wybojach i te 
wyboiska coraz większe, a jesienią będzie jeszcze gorzej, a nie sądzę żeby to do 
jesieni było zrobione. To tylko tyle i prosiłabym mieszkańców o wyrozumiałość. 

Dziękuję.  

Radny Adam Bieniek: Tutaj, jak radna pani Tomaszewska powiedziała to 
fundusze sołeckie są rozdysponowane do końca października, jeśli dobrze 

pamiętam. Rok wcześniej przygotowuje się tak jakby na ten rok, w sołectwach 
odbywają się zebrania do końca września. I w zasadzie wtedy już jest wiadomo, 

jakie tam jest zapotrzebowanie. Tutaj w zasadzie są 3 rzeczy: gruz, tłuczeń i 
płyty. Czy nie ma takiej technicznej możliwości żeby, nazwijmy to przetarg, 
zrobić o podobnej treści? Wiadomo, że potem się przygotowuje tylko 

obszarowość, jaką trzeba wysypać tłuczniem, jaką gruzem, a jaką ilość płyt 
mamy w założeniu to kładzenia. Czy nie byłoby to prościej, ułatwić na przyszłe 

lata, żeby tego nie zrobić po zebraniach sołeckich. Ja rozumiem te emocje, bo 
tutaj tak jesień, zima, wiosna to jest czas, że najgorzej się to wszystko 
rozjeżdża. Ludzie jeżdżą tą drogą, a jak już widzą widmo tej jesieni to już 

zaczynają się znów obawiać, czy to zdążymy zrobić. Dlatego ja też mam te same 
pytania, dlatego panie sekretarzu tak to wygląda. A my pytamy z kolei was.  



Strona 18 z 20 
 

Radna Jadwiga Kołodyńska: Ja chciałabym spytać, bo ostatnio pokazywałam 

zdjęcia z takiej kałuży przy wyjeździe od kapliczki na drogę główną i tam zostało 
to zrobione. Tylko bym chciała, żeby gmina się trochę zainteresowała, 

odpowiednie osoby, jak to zostało zrobione. Bo to, co zrobili ci panowie, to jest 
wręcz śmieszne. Panowie z rejonu dróg publicznych zasypali jakimś tłuczniem, 
uklepali, a woda jak stała tak stoi.  Dla mnie to nie jest żaden remont. Nie znam 

się, ale tak mi się wydaje. Chciałabym jeszcze o drugą sprawę spytać, bo ma się 
odbywać wyścig kolarski Tour de Pologne i pan, jako wytrawny kolarz, czy pan tą 

drogą jechał? Widział tą drogę? Jechaliśmy ostatnio z radnymi po komisji 
tamtędy, wszyscy to obejrzeliśmy, żeby nie było, że ja coś wymyślam, to jak 
bym tak radziła i bardzo prosiła, żeby pan się tamtędy rowerem przejechał. I czy 

nasz gmina coś robi w kierunku poprawy tej drogi, bo już drugą kadencję proszę. 
Najpierw miał się zmienić burmistrz Kazimierza, no to się zmienił, a drogi jak nie 

było, tak nie ma. To jest bardzo przykre. A do wszystkich dróg powiatowych 
dokładamy pieniądze, prawda? Czy wszystkie drogi mają do Kurowa prowadzić? 
Mogłaby jedna w stronę Opola prowadzić, bo jest bardzo dobra droga w stronę 

Opola. Dziękuję bardzo. 

Sekretarz gminy Grzegorz Dunia: Na początku mojej wypowiedzi chciałbym 
podziękować pani radnej za tak fajną opinię, ale ja nie czuję się niestety aż takim 

wytrawnym kolarzem, ponieważ w Tour de Pologne w tym roku chyba nie 
wystartuję. Po tej drodze już kilkakrotnie przejeżdżałem w tym roku, bo lubię 

jeździć w tą stronę, również tą drogą. Mi się tam źle nie jedzie, bo ja mam rower 
odpowiedni na takie drogi, ale faktycznie droga jest w złym stanie, natomiast jest 
to droga powiatowa, to nie jest droga gminna. Realizujemy różne inwestycje 

drogowe, jeśli to wejdzie jako inwestycja, jeśli zarząd powiatu zdecyduje się tą 
drogę modernizować to my będziemy uczestniczyć w realizacji finansowo, bo 

powiat tego wymaga. W tej chwili w planie jest ta droga z Wąwolnicy przez 
Drzewce do Kurowa i ta droga była priorytetowa, i ta droga została uzgodniona. 
Zostały pozyskane środki, oczywiście jest ich dużo za mało, żeby całą tę drogę 

zmodernizować, bo koszt to około 40 mln złotych. Natomiast tutaj mówimy o 
drodze z Kębła przez Stanisławkę, Grabówki do Kolonii Rzeczyca, która jest 

oczywiście w złym stanie technicznym. Droga została podremontowana po zimie, 
uzupełniona asfaltem na zimno, ale żadne prace nie przyniosą efektów, bo tam 
po prostu trzeba zrobić nową nawierzchnię. Takie łatanie dziur nie da 

odpowiedniego efektu, ale to jest inwestycja na poziomie zarządu powiatu i 
muszą zapaść decyzje, co do możliwości modernizacji tej drogi, oczywiście przy 

naszym udziale. Szanowni państwo, musimy usiąść, przeanalizować, jakieś 
priorytety zrobić, co chcemy w przyszłości w pierwszej kolejności realizować. A 
odnośnie tej kałuży to sprawdzimy i zobaczymy czy tam się da coś poprawić, 

powiat to wykonywał. Będziemy w kontakcie z Zarządem Dróg Powiatowych w tej 
sprawie. 

Radna Jadwiga Kołodyńska: To ja jeszcze chciałam spytać, czy to nie my 

zgłaszamy drogi, które mają być robione w pierwszej kolejności do powiatu? Mi 
się wydaje, że to my zgłaszamy drogi, które chcemy robić. 

Sekretarz gminy Grzegorz Dunia: Szanowni państwo, robiliśmy drogę w kierunku 

Poniatowej i dokładaliśmy się do tej drogi przez kilka lat, bo to duży odcinek, 
duży koszt. Modernizujemy ulicę Bełżycką, też na nasz wniosek, bo jest to ulica 
w centrum miejscowości w związku z koniecznością przebudowy sieci będzie 

nowa nawierzchnia. Dokładamy się do tego, a powiat pozyskał pieniądze na ten 
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cel. A temat drogi z Wąwolnicy przez Drzewce do Kurowa, to temat zgłoszony 

przez wójta, burmistrza i wójta z Kurowa. My zostaliśmy do tego tematu tak 
jakby podłączeni, ale też przecież jest potrzeba zmodernizowania tej drogi. Nie 

ma tak, że robimy jakieś drogi, które nie są potrzebne. Są to wspólne decyzje 
oczywiście. Wszystkich dróg nie zrobimy. Oprócz inwestycji, które realizujemy, 
nasze własne inwestycje do których musimy dokładać pieniądze mimo dotacji, 

które dostajemy, dokładamy własne środki. Tak samo do dróg powiatowych, jest 
taki warunek, że trzeba robić wspólnie te drogi, bo powiat sam nie da rady. Tych 

dróg jest bardzo dużo. Oczywiście z samorządem Kazimierza Dolnego trzeba 
będzie rozmawiać, zresztą już takie rozmowy były prowadzone. Kolejną jest ta 
droga przez Iłki w kierunku Rzeczycy, też o tym była mowa. Gmina Kazimierz 

Dolny realizuje inwestycje na drogach powiatowych, ale też w innych rejonach. 
Chociaż droga w Rzeczycy też została zrobiona do Zaborza, tam się łączy z gminą 

Karczmiska. Trzeba to planować w dalszej kolejności, być może trzeba się 
spotkać wspólnie. Może poprosimy na komisję kogoś ze starostwa czy Zarządu 
Dróg Powiatowych, żeby na ten temat porozmawiać.  

Radna Jadwiga Kołodyńska: Ja mam jeszcze jedno pytanie, kiedy została ta 
droga zgłoszona do takiego kapitalnego remontu. 

Sekretarz gminy Grzegorz Dunia: Która droga? 

Radna Jadwiga Kołodyńska: Ta przez Stanisławkę, bo skoro my też zgłaszamy, 

które drogi chcemy robić w pierwszej kolejności, to kiedy była zgłoszona ta droga 
właśnie. Czy w ogóle była zgłoszona? 

Sekretarz gminy Grzegorz Dunia: Na pewno w czasie spotkań u starosty, zresztą 
i radny był, rozmawialiśmy o tych drogach. I tam pewne priorytety zostały 

wyznaczone. Rozmawialiśmy o chodnikach, że jest potrzeba. Padły deklaracje, że 
jak zrobimy dokumentację i będziemy później partycypować w kosztach budowy 

chodnika, mówimy o chodniku w Karmanowicach w kierunku Łopatek i w 
Łopatkach, bo tam mieszkańcy zgłaszają  potrzebę. W ten sposób się tworzą te 
plany. Nie ma takich formalnych wystąpień – zróbcie nam tą drogę. Może to jest 

dobry pomysł, żeby zaprosić zarząd, czy panią starostę, dyrektora dróg 
powiatowych i na ten temat porozmawiać. Sam wójt, czy gmina, czy państwo nie 

zdecydujemy o tym, że róbcie tą drogę, musimy to  uzgodnić po prostu.  

Radna Jadwiga Kołodyńska: To jeszcze jedna sprawa, czy było zgłaszane 
koszenie poboczy? Bo nie dość, że nie mamy dróg to jesteśmy jeszcze zarośnięci. 

 Sekretarz gminy Grzegorz Dunia: O poboczach rozmawiamy i powiat ma swój 

harmonogram co do koszenia poboczy i będą te pobocza koszone.  

Radna Jadwiga Kołodyńska: Chodzi przede wszystkim o wyjazdy, bo jeśli się 
wyjeżdża z drogi bocznej na główną i nie ma widoczności żadnej to za chwilę 
będzie kupa wypadków. Z tej drogi do Huty od Stanisławski w ogóle nie ma 

widoczności. Tam, gdzie był śmiertelny wypadek jest dokładnie to samo. 

Sekretarz gminy Grzegorz Dunia: Tak jak mówię, powiat ma swój harmonogram 
odnośnie koszenia poboczy i to będzie realizowane. Zadzwonię i poproszę, żeby 
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to było jak najszybciej. Podobna sytuacja jest przy drogach wojewódzkich, oni 

też mają swoje harmonogramy i kilka razy do roku to robią.  

Radny Adam Bieniek: Nie chcę być adwokatem pana sekretarza, ale czasami 
proszę o możliwość uczestniczenia w różnych spotkaniach i akurat muszę 

przyznać, że było takie spotkanie w tamtym roku w powiecie. Jeździłem głównie 
w kwestii naszego chodnika, ale byłem świadkiem, jak pan wójt złożył takie 

pismo uwzględniając i tą drogę z Iłek w kierunku Rąblowa i tą drogę na 
Stanisławce. Rozmowa w powiecie też nie jest łatwa. Przybliżę państwu jak to 
mniej więcej wyglądało. Pani starosta i pan dyrektor z Zarządu Dróg Rejonowych 

tłumaczą to w ten sposób, że powiat jest duży, ilość dróg jest bardzo duża, a 
budżet jest ograniczony. Mówił pan wójt o tej drodze. Pani starosta 

odpowiedziała, że w miarę możliwości ustalając priorytety, które drogi są 
najważniejsze, to w kolejkę działań swoich przyjmą. Jeśli chodzi o chodnik, to 
jest to prostsza rzecz, bo chodnik można robić etapowo. Pani starosta 

powiedziała, że w najbliższym roku albo dwóch nie widzą możliwości 
dofinansowania nam budowy tego chodnika, ale my zadeklarowaliśmy, że 

przynajmniej dokumentację techniczną byśmy zrobili. I takowe pieniądze z 
funduszu sołeckiego zostały wyłuszczone i dalsze nasze działania miałyby polegać 
na wykonywaniu z funduszu sołeckiego tego zadania, a w końcowym efekcie, 

jakby się pojawiły pieniądze w powiecie, wtedy grubszą kwotą powiat by nas 
zasilił. Dużo trudniej jest z drogą. Drogę zacząć to pasowałoby zacząć i skończyć. 

Dlatego ciężko rozmawiać, nawet tam w powiecie, gdy mówią o kwotach dużych, 
ale i dróg jest bardzo dużo. Ale to mogę potwierdzić pani radnej, że byłem 
świadkiem jak ta droga była zgłoszona. Autentycznie tak było.  

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: Czy są jeszcze jakieś pytania? 

Ad. 10 Zamknięcie sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: Przechodzimy do punktu kolejnego, 
jest to zamknięcie sesji. Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam XXXII 
sesję Rady Gminy Wąwolnica.  

Przygotowała: Izabela Skocz                                  Przewodniczyła: Ewa Żybura 
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